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Datum: 25 februar i 1975 ' ? 0 ^ A * a — 

Onderwerp: Bezoek van Commissaris Gundelach aan ^en Haa* or> 2Q/21/2/1Q7' 

1. Commissaris G-undelach bezocht achtereenvolgens Minis ter van Aßt 
Staatssecretaris Br inkhors t , de vertegenwoordigers van de dr ie vak
organisat ies , Kluister Lubbers, de vertegenwoordigers van de Neder
landse ondernemers. 

De gesprekken met min is ter Van Agt , Staatssecretaris Brinkhorst 
en m i n i s t e r Lubbers werden door m i j bijgewoond. 

2. De gesprekken hadden betrekking op het probleem van de medezeg-en-
schap van de werknemers i n de onderneming. Tijdens de gesprekken 
kwamen evenwel ook andere onderwerpen aan de orde, zoals de f&A 
onderhandelingen en de harmonisatie van de douane-wetgeving. 
Let betrekking t o t de problematiek y .3\ JZ* - -en schap st--, 
de heer Gundelach, dat een oploss ing h iervan noodzakel i jk was om 
te kunnen komen t o t een accoord over de v i e r voorliggende ontwerp
r i c h t l i j n e n t o t harmonisatie van het vennootschapsrecht, a l s mede 
van de conventie inzake de fus ies van vennootschappen. 

. Het probleem s t e l t z i ch eveneens voor de Europese vennootschap. 
Ten aanzien van deze vennootschap deelde de heer Gundelach i n 
verregaande mate de scepsis van de Nederlandse reder ing en h i j 
deelde het Nederlandse standpunt, dat a l l e r e e r s t voortgang gemaakt 
moet worden op het gebied van de harmonisatie van de nat ionale 
wetgeving. H i j overwoog t . a . v . de h a r m o n i s a t i e - r i c h t l i j n e n 
w i j z i g i n g s v o o r s t e l l e n i n t e dienen, waardoor afgestapt zou worden 
van het systeem van een eenvormige communautaire formule en waar
door a l l een het beginsel van de medezeggenschap i n de r i c h t l i j n e n 
vastgelegd zou worden en de u i t w e r k i n g overgelaten sou worden 
aan de nat ionale wetgeving. Eet betrekking t o t de Europese vennoot
schap, waarvoor vanzelfsprekend wel oen eenvormige formule za l 
gelden, zal de Commissie zeer w a a r s c h i j n l i j k haar voors ta l l en 
w i j z i g e n conform het amendement van het iar lement ; d i r a^ci : , 
houdt i n , dat een derde van de commissarissen door de aandeeihociuers 
en een derde door de werknemers zal worden gekozen en dat een derde 
door de aldus gekozen eom..iis.jari;,L.un wordt geopteerd. 
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^eze ideeën van de heer Gundelach werden door a l l e Nederlandse be
windslieden gedeeld. Desgevraagd z e i de heer Gundelach, dat de 
Commissie haar discussie—document over de medezeggenschap eind 
maart z a l publiceren en g e l i j k t i j d i g haar w i j z i g i n g s v o o r s t e l l e n 
voor de Europese vennootschap b i j de £aad z a l indienen, 

wet betrekking t o t de L : n i s a t i e van de douane—wet,~evinj deelde 
de heer Gundelach mede, dat de Commissie daartoe op k o r t e t e r m i j n 
een programma aan de Kaad z a l voorleggen. H i j wees erop, dat de 
douane—formaliteiten aan kosten en t i j d , b l i j k e n s een Amerikaanse 
s t u d i e , voor het b e d r i j f s l e v e n g e l i j k t e s t e l l e n z i j n met een 
financiële b e l a s t i n g van 10y* over de ingevoerde goederen, d.w.z. 
dat i n f e i t e het 33G-buitentarief het dubbele zou bedragen van het 
nominale vastgestelde t a r i e f . H i j vroeg met name aan staatssecre
t a r i s B r i nkhorst en M i n i s t e r lubbers steun voor een SDoecige 
vereenvoudiging van de douane-wetgeving. I n d i t verband vroeg 
Staatssecretaris B r i n k h o r s t o f de Commissie ook voornemens was de 
origine—regels aan ze paz^en, .vaarbij h i j wees op de ondervonden 
moeilijkheden i n de AC?-onderhandelingen. Commissaris Gundelach z e i , 
dat zulks zou gebeuren, doch dat h i e r wel sprake was van een 
d e l i c a t e materie mede i n verband net de betrekkingen t o t de 5P!2A-
landen. Ook h i j was van oordeel, dat t o t een vereenvoudiging ge-
k j'Jk&i zou moeten v/orden. 

l.e~ ce~r3>l:ir.2 zoz oe c-nierr-ar^elingen onderstreepte Coi^iJLssarL 
Gundelach het grote belang daarvan, n i e t zozeer omdat op k o r t e t e r 
m i j n grote successen üe verwachten zouden z i j n , maar omdat het 
gesprek i n het GATT gaande moet b l i j v e n t e r voorkoming van het teru g 
v a l l e n naar een p r o t e c t i o n i s t i s c h p o l i t i e k . H i j was n i e t o p t i m i s t i s c h 
en h i j s t e l d e , dat d i t j a a r geen reëeie zaken gedaan zouden kunnen, 
dat volgend j a a r wegens de Amerikaanse verkiezingen evenmin voortgang 
verwacht mocht worden, zodat zie;, s^ecnts perspectieven openen voor 
1976. Daarbij d i e n t dannog bedachc te worden, dat ae Amerikaanse 
ambtenaren, beiast net de onderhandelingen i n Genève en met de 
voorbereiding daarvan i n Washington, na de Watergate-affaire a l l e n 
vervangen waren en de n ^ i d i ^ e ambtenaren geen enkele ervaring 
hadden met d i t soort onderhandelingen, bovendien nebben dez^ ?j^bte-
naren (o.a. Ciiber^ann) geen enkele invloed binnen het Congres. 



D i t i s te meer t e l e u r s t e l l e n d , aangezien de CCrade Act enerzijds ^een 
ruimte l a a t aan de Amerikaanse delegatie en anderzijds t o t een voort
durende verantwoording v e r p l i c h t jegens het Congres, 

De heer G-undelach wees t e n s l o t t e op de toenemende p r o t e c t i o n i s t i s c h e 
neiging binnen Amerika, H i j was van oordeel dat het gaande houden 
van het gesprek i n Genève van gr o t e r belang i s voor Juropa, gezien de 
omvang van onze handel, dan voor Amerika en dat derhalve europa 
n i e t z a l mogen volstaan met slechts passief te reageren, europa 
dient a c t i e f op te treden en een eigen s t r a t e g i e t e ontwerpen. De 
bewindslieden Brinkhorst en Lubbers deelden de i n z i c h t e n van de 
heer Gundelach. 
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